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Anexa 1 la HCL 31/15.03.2024 

Nr.  1308 /31.01.2023              

 

  JUDEŢUL BRAŞOV 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI BUDILA 

 

 Proces-Verbal   

al ședinței ordinare a Consiliului Local Budila 

  încheiat astăzi  31.01.2023 

 

      Ședința a fost convocată conform prevederilor art. 133 alin. (1) și art. 134 alin. (1) lit. a)  din 

O.U.G. nr. 57/2019, privind Codul administrativ cu modificările și completările ulterioare. 

      Conform prezenţei efectuate, la şedinţa Consiliului Local Budila sunt prezenţi 11 consilieri 

locali în funcţie din numărul total de 13, astfel că se respectă prevederile art. 137 alin. (1) din OUG 

nr. 57/2019, privind Codul administrativ, cu modificarile si completarile ulterioare, şedinţa 

Consiliului Local al comunei Budila este legal constituită.  

     Alte persoane prezente la ședință: domnul Primar Marsavela Irimia, dna secretar general Benia 

Alexandra, dl adminsitrator Ambrus Alexandru, consilier Dogariu Diana. 

Absenti: dl consilier local Chifu Sandu, dl consilier local Olescu Ion Vasile. 

      Preşedinte de şedinţă este domnul consilier local  Farkas Stefan Gabriel.  

      Domnul președinte de ședință dă citire ordinii de zi, astfel:   

I. Proiecte de hotărâre: 

1. Proiect de hotarare privind aprobarea ordinii de zi a sedintei ordinare 

2. Proiect de hotarare privind aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a 

Consiliului Local din data de 27.05.2022 

3. Proiect de hotarare privind aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare 

de indata a Consiliului Local din data de 23.06.2022 

4. Proiect de hotarare privind aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a 

Consiliului Local din data de 30.06.2022 

5. Proiect de hotarare privind aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare 

de indata a Consiliului Local din data de 14.07.2022 

6. Proiect de hotarare privind aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a 

Consiliului Local din data de 26.07.2022 

7. Proiect de hotarare privind aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare 

de indata a Consiliului Local din data de 12.08.2022 

8. Proiect de hotarare privind aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a 

Consiliului Local din data de 30.08.2022 

9. Proiect de hotarare privind aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a 

Consiliului Local din data de 24.10.2022 
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10. Proiect de hotarare privind aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare  

a Consiliului Local din data de 06.12.2022 

11. Proiect de hotarare privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici si  

aprobarea participarii la PNRR/2022/C1/I1- Componenta 1- Managementul apei – 

Investitia 1- Extinderea sistemelor de apă și canalizare în aglomerări mai mari de 2 000 

de locuitori echivalenți, prioritizate prin Planul accelerat de conformare cu directivele 

europene, cu proiectul „Canalizarea apelor menajere cu epurare in statia de epurare a 

localitatii Prejmer”, etapa a II-a 

12. Proiect de hotarare privind aprobarea rețelei școlare care va funcționa în  

Comuna Budila în anul școlar 2023-2024 

13. Proiect de hotarare privind acordarea acceptului de infiintare a consortiului  

scolar B.E.S.T (Bunatate, Egalitate, Solidaritate, Toleranta) 

14. Proiect de hotarare privind desemnarea consilierilor locali din cadrul  

Consiliului local al comunei Budila care vor face parte din Comisia de evaluare a 

performanțelor profesionale individuale ale secretarului general al comunei Budila 

15. Proiect de hotarare privind aprobarea bugetului local al comunei Budila, pe anul 

2023 

16. Proiect de hotarare pentru modificarea H.C.L. nr. 7/27.01.2022 privind acordarea 

unor facilitati anumitor categorii de persoane, pe mijloacele de transport public local de 

calatori utilizate de catre SC RATBV SA, pe ruta Budila-Brasov si retur 

17. Proiect de hotarare privind radierea din Cartea Funciara a dreptului de proprietate 

inscris in favoarea Scolii Primare de Stat a Regatului Român din Budila si inscrierea 

dreptului de proprietate pentru Comuna Budila 

18. Proiect de hotarare de revocare a HCL 138/24.11.2022 privind aprobarea inchirierii 

unui teren cu suprafata de 500 mp T3, P 36 

19. Proiect de hotarare privind atestarea la domeniul privat a imobiului teren P672 

20. Proiect de hotarare privind prelungirea mandatului domnului Ambrus Alexandru 

Mihai, administrator interimar al SC CLB TRANSRUT SRL si al SC CLB TRANS SRL 

21. Proiect de hotarare privind aprobarea organigramei, a statului de funcții si de 

personal ale SC CLB TRANSRUT SRL, pentru anul 2023 

22. Proiect de hotarare privind aprobarea tarifelor pentru activitatile specifice prestarii 

serviciului public de salubrizare de catre SC CLB TRANSRUT SRL pentru anul 2023 

23. Proiect de hotarare privind acordarea unui mandat special catre ADI ISO MEDIU 

in vederea delegarii gestiunii activitatii de sortare si tratare a deseurilor 

24. Proiect de hotarare privind aprobarea statutului actualizat al AGENȚIEI 

METROPOLITANE PENTRU DEZVOLTARE DURABILĂ BRAȘOV pentru Zona 

Metropolitana Brasov 

II. Probleme diverse 

 

 

- Proiect de hotărâre privind aprobarea ordinii de zi a sedintei ordinare. 

 Se supune la vot Proiectul de hotărâre privind aprobarea ordinii de zi a ședinței ordinare 

și se aprobă cu 13 voturi pentru din 13 consilieri prezenți, adoptându-se Hotărârea nr. 7  din 

31.01.2023  a Consiliului Local al comunei Budila. 

Dna secretar precizeaza ca se suplimenta ordinea de zi cu urmatoarele proiecte de hotarare. 

- Proiect de hotarare privind numirea reprezentantilor din Consiliul Local Budila in  

Adunarea Generala a Asociatiilor la SC CLB TRANSRUT SRL  
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- Proiect de hotarare privind confirmarea aportului la capitalul SC CLB TRANSRUT SRL  

 

- Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind aprobarea procesului-verbal al  

ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 27.05.2022 

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de hotărâre  

privind aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 

27.05.2022 și se aprobă cu 11 voturi pentru din 11 consilieri prezenți, adoptându-se Hotărârea 

nr. 8 din 31.01.2023  a Consiliului Local al comunei Budila. 

 

- Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind aprobarea procesului-verbal al  

ședinței extraordinare de indata a Consiliului Local din data de 23.06.2022 

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de hotărâre  

privind aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare de indata a Consiliului 

Local din data de 23.06.2022 și se aprobă cu 11 voturi pentru din 11 consilieri prezenți, 

adoptându-se Hotărârea nr. 9 din 31.01.2023  a Consiliului Local al comunei Budila. 

 

- Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind aprobarea procesului-verbal al  

ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 30.06.2022 

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de hotărâre  

privind aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 

30.06.2022 și se aprobă cu 11 voturi pentru din 11 consilieri prezenți, adoptându-se Hotărârea 

nr. 10 din 31.01.2023  a Consiliului Local al comunei Budila. 

 

- Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind aprobarea procesului-verbal al  

ședinței extraordinare de indata a Consiliului Local din data de 14.07.2022 

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de hotărâre  

privind aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare de indata a Consiliului 

Local din data de 14.07.2022 și se aprobă cu 11 voturi pentru din 11 consilieri prezenți, 

adoptându-se Hotărârea nr. 11 din 31.01.2023  a Consiliului Local al comunei Budila. 

 

Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind aprobarea procesului-verbal al  

ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 26.07.2022 

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de hotărâre  

privind aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 

26.07.2022 și se aprobă cu 11 voturi pentru din 11 consilieri prezenți, adoptându-se Hotărârea 

nr. 12 din 31.01.2023  a Consiliului Local al comunei Budila. 

 

- Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind aprobarea procesului-verbal al  

ședinței extraordinare de indata a Consiliului Local din data de 12.08.2022  

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de  

hotărâre privind privind aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare de indata 

a Consiliului Local din data de 12.08.2022 și se aprobă cu 11 voturi pentru din 11 consilieri 

prezenți, adoptându-se Hotărârea nr. 13 din 31.01.2023  a Consiliului Local al comunei 

Budila. 

 

- Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind aprobarea procesului-verbal al  

ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 30.08.2022 
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Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de hotărâre  

privind aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 

30.08.2022 și se aprobă cu 11 voturi pentru din 11 consilieri prezenți, adoptându-se Hotărârea 

nr. 14 din 31.01.2023  a Consiliului Local al comunei Budila. 

 

- Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind aprobarea procesului-verbal  

al ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 24.10.2022 

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de hotărâre  

privind aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 

24.10.2022 și se aprobă cu 11 voturi pentru din 11 consilieri prezenți, adoptându-se Hotărârea 

nr. 15 din 31.01.2023  a Consiliului Local al comunei Budila. 

 

- Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind aprobarea procesului-verbal al  

ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 06.12.2022 

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de hotărâre  

privind aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 

06.12.2022 și se aprobă cu 11 voturi pentru din 11 consilieri prezenți, adoptându-se Hotărârea 

nr. 16 din 31.01.2023  a Consiliului Local al comunei Budila. 

 

- Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind aprobarea indicatorilor tehnico- 

economici si aprobarea participarii la PNRR/2022/C1/I1- Componenta 1- Managementul apei 

– Investitia 1- Extinderea sistemelor de apă și canalizare în aglomerări mai mari de 2 000 de 

locuitori echivalenți, prioritizate prin Planul accelerat de conformare cu directivele europene, 

cu proiectul „Canalizarea apelor menajere cu epurare in statia de epurare a localitatii Prejmer”, 

etapa a II-a 

 Dna secretar general precizeaza ca prima etapa s-a castigat prin programul Anghel 

Saligny in valoare de 11.000.000 lei, iar diferenta  de lucrare ce trebuie finantata se va depune 

prin PNRR, in luna februarie, Conform devizului, aceasta investitie cuprinde aproape toata 

localitatea, inafra de o strada mica din cătun. 

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de  

hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici si aprobarea participarii la 

PNRR/2022/C1/I1- Componenta 1- Managementul apei – Investitia 1- Extinderea 

sistemelor de apă și canalizare în aglomerări mai mari de 2 000 de locuitori echivalenți, 

prioritizate prin Planul accelerat de conformare cu directivele europene, cu proiectul 

„Canalizarea apelor menajere cu epurare in statia de epurare a localitatii Prejmer”, 

etapa a II-a și se aprobă cu 11 voturi pentru din 11 consilieri prezenți, adoptându-se 

Hotărârea nr. 17 din 31.01.2023  a Consiliului Local al comunei Budila. 

 

Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind aprobarea rețelei școlare care va  

funcționa în Comuna Budila în anul școlar 2023-2024 

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de Hotărâre  

privind aprobarea rețelei școlare care va funcționa în Comuna Budila în anul școlar 

2023-2024 și se aprobă cu 11 voturi pentru din 11 consilieri prezenți, adoptându-se Hotărârea 

nr. 18 din 31.01.2023  a Consiliului Local al comunei Budila. 

 

Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind acordarea acceptului de infiintare a  

consortiului scolar B.E.S.T (Bunatate, Egalitate, Solidaritate, Toleranta) 
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Dna secretar general explica faptl ca mai multe scoli vor infiinta acest consortiu prin  

care vor paticipa la diferite activitati. 

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de  

Hotărâre privind acordarea acceptului de infiintare a consortiului scolar B.E.S.T 

(Bunatate, Egalitate, Solidaritate, Toleranta) și se aprobă cu 11 voturi pentru din 11 

consilieri prezenți, adoptându-se Hotărârea nr. 19 din 31.01.2023  a Consiliului Local al 

comunei Budila. 

 

Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind  desemnarea consilierilor locali din 

cadrul Consiliului local al comunei Budila care vor face parte din Comisia de evaluare a 

performanțelor profesionale individuale ale secretarului general al comunei Budila 

Dna secretar general precizeaza ca din aceasta comisie trebuie sa faca parte doi 

consilieri locali si dl primar. 

Dl consilier local Constandin Ioan il propune pe dl consilier local Noaptes. 

Dl consilier local Vlad Constantin il propune pe dl consilier Csiki. 

Dl consilier local Csiki Kalman il propune pe dl viceprimar Ganea Florentin. 

Se supune la vot propunerile pentru desemnare dl Noaptes si dl Csiki si se aproba cu 7  

voturi pentru si 4 abtineri. 

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de Hotărâre  

privind privind desemnarea consilierilor locali din cadrul Consiliului local al comunei 

Budila care vor face parte din Comisia de evaluare a performanțelor profesionale 

individuale ale secretarului general al comunei Budila și se aprobă cu 11 voturi pentru din 

11 consilieri prezenți, adoptându-se Hotărârea nr. 20 din 31.01.2023  a Consiliului Local al 

comunei Budila. 

 

- Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind aprobarea bugetului local al  

comunei Budila, pe anul 2023 

 Dl consilier local Csiki Kalman intreaba daca s-au alocat bani la biserici si culte si I se 

raspunde ca momentan nu s-au alocat bani. 

Dl consilier local Constandin Ioan intreaba daca bisericile au cerut bani si daca au adus devize 

de lucrari si I se raspunde ca nu. 

Dna secretar general da citire listei de investitii: pentru Reabilitare Camin Cultural s-a primit 

520.000 lei de la AFIR, in anii precedent, iar comuna a alocat 330.000 lei neeligibil. Lucrarile 

de asfaltare, la care sunt semnate din anul 2022 contractele de finantare, s-au prevazut 548.900 

lei, utilajul SVSU care a fost castigat prin GAL, comuna va aloca 227.000 lei, fiind vorba de 

carosata si cisterna de stins incendii. Pentru finalizarea contractului la investitia reabilitare 

Delinus mai este nevoie de 800.000 lei plus alte cheltuieli in cazul in care se vor actualiza 

preturile conform Ordonantei. Pentru proiectul Infiintare gradinita, este neeligibil 1.848.070 

lei, prin proiect se va plati o parte din lucrare plus toate dotarile.La investitia Electrificarea 

unui numar de 47 de gospodarii, din cauza majorarii preturilor, mai trebuie alocati 400.000 lei. 

Pentru actualizarea Planului Urbanistic General al localitatii mai este nevoie de 10.000 lei si 

pentru achizitionarea unei statii de clorinare este nevoie de 30.000, conform masurii lasate de 

DSP. S-a primit bani pentru invatamant, burse, CES si de la Consiliul Judetean Brasov s-a 

primit pentru investitii 615.000 lei. L-a gradinita s-a alocat 327.100 lei, in care s-au inclus si 

ajutoarele ce se dau in fiecare an, respectiv hainute si dulciuri. La  scoala, s-a alocat 1.742.000 

lei, unde au fost incluse dulciurile si bursele. Scoala a mai cerut bani pentru reparatii cladire 
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scoala, dar nu au fost alocati deoarece, Comuna a castigat un proiect prin care se va anvelopa 

scoala. 

Dl consilier local Farkas intreaba daca in buget sunt cuprinse salariile pentru tot anul si I se 

raspunde ca in jur de noua luni. 

Dna secretar general precizeaza ca la Politia Locala s-au prevazut bani pentru toate posturile 

disponibile in organigrama. 

Dl consilier local Vlad Constantin si dl consilier local Farkas intreaba daca se poate aloca bani 

pentru achizitionare bazin pentru apa, asa cum s-a discutat la o sedinta anterioara. 

 Dna secretar precizeaza ca nu au fost bani suficienti pentru achizitionarea acestui 

bazin, insa se va tine cont la o viitoare rectificare atunci can se vor putea face lucrari la bazinele 

de apa. 

Dl consilier local Farkas Stefan precizeaza ca a primaria a avut un excedent bugetar de 

aproximatic 3.000.000 lei si intreaba de ce nu s-a achizitionat acest bazin. 

Dl Primar ii raspunde dlui consilier precizand faptul ca banii din excedent alocati anul 

trecut pentru proiecte si nu s-au putut folosi pentru alte capitile. 

Se discuta despre problema apei potabile insuficiente pentru cetateni. 

Dl Dudas propune sa se caute izvoare pentru a putea fi captate pentru cetateni. 

Dl Primar este de parere ca ar trebui sa se puna contoare pentru apa la fiecare 

gospodarie. 

Dl Dudas precizeaza ca a facut aceasta propunere la sedintele de consiliu trecute. 

Dl Noaptes mentioneaza ca usunt in comuna tevi sparte din care curge si se pierde apa 

permanent. 

Dl Primar ii roaga pe domnii consilieri sa vina la primarie si sa semnaleze cazurile de 

tevi sparte de apa.  

Dl consilie local Dudas propune sa se puna contoare pentru apa. 

Dl Primar precizeaza ca in cazul in care se vor pune contoare, politia locala trebuie sa 

ajute pentr ca acest demers sa functioneze. 

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de Hotărâre  

privind privind aprobarea bugetului local al comunei Budila, pe anul 2023 și se aprobă cu 

11 voturi pentru din 11 consilieri prezenți, adoptându-se Hotărârea nr. 21 din 31.01.2023  a 

Consiliului Local al comunei Budila. 

 

- Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare pentru modificarea H.C.L. nr.  

7/27.01.2022 privind acordarea unor facilitati anumitor categorii de persoane, pe mijloacele de 

transport public local de calatori utilizate de catre SC RATBV SA, pe ruta Budila-Brasov si 

retur 

Dna secretar general precizeaza faptul ca s-a emis o Ordonanta in anul 2022, nr 168, 

iar elevii care sunt scolarizati in ala localitate  decat cea de domiciliu vor beneficia de o suma 

forfetara lunara  pentru cheltuielie de transport in functie de distanta dintre  localitatea de 

domiciliu si ce de scolraizare, dus-intors, pe durata  cursurilor scolare de la bugetul de stat prin  

bugetul Minsiterului Educatiei prin unitatile de invatamant in care sunt scolarizati. Prin urmare, 

se solicita modificarea HCL 7/2022 pentru includerea acestei facilitate.  

Dna secretar  general precizeaza faptul ca intr-o sedinta anterioara s-a aprobat de catre 

domnii consilieri local o hotarare cu privire la acordarea de facilitate cadrelor didactice care 

fac naveta pe care RAT Bv nu a luat-o in considerare, iar Institutia Prefectului a cerut sa fie 

revocata. 
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Dl Primar este de parere ca ar trebui sa li se deconteze transportul cadrelor didactice, 

conform legii. 

Se supune la vot includerea facilitatilor pentru elevi si scoaterea profesorilor de la 

aceste facilitate. 

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de  

Hotărâre pentru modificarea H.C.L. nr. 7/27.01.2022 privind acordarea unor facilitati 

anumitor categorii de persoane, pe mijloacele de transport public local de calatori 

utilizate de catre SC RATBV SA, pe ruta Budila-Brasov si retur și se aprobă cu 11 voturi 

pentru din 11 consilieri prezenți, adoptându-se Hotărârea nr. 22 din 31.01.2023  a Consiliului 

Local al comunei Budila. 

 

- Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind radierea din Cartea Funciara a  

dreptului de proprietate inscris in favoarea Scolii Primare de Stat a Regatului Român din 

Budila si inscrierea dreptului de proprietate pentru Comuna Budila 

 Dna secretar general precizeaza ca este vorba de imobilul unde isi desfasoara activitatea 

gradinita si un corp al scolii. Astfel, cum nu mai exista Scoala Primara de stat a Regatului 

Roman, prin legea educatiei pe va putea inscrierea in proprietatea Comunei Budila. 

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de Hotărâre  

privind radierea din Cartea Funciara a dreptului de proprietate inscris in favoarea Scolii 

Primare de Stat a Regatului Român din Budila si inscrierea dreptului de proprietate 

pentru Comuna Budila și se aprobă cu 11 voturi pentru din 11 consilieri prezenți, adoptându-

se Hotărârea nr. 23 din 31.01.2023  a Consiliului Local al comunei Budila. 

 

- Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare de revocare a HCL 138/24.11.2022  

privind aprobarea inchirierii unui teren cu suprafata de 500 mp T3, P 36 

 Dna secretar general precizeaza ca in luna noiembrie s-a aprobbat prin HCL inchirierea 

unei suprafete de teren numitului Korodi Tihamer pentru depozitare utilaje, insa Institutia 

Prefectului a solicitat revocarea hotararii de consiliu local deoarece aceasta inchiriere se poate 

face numai prin licitatie. 

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de  

Hotărâre de revocare a HCL 138/24.11.2022 privind aprobarea inchirierii unui teren cu 

suprafata de 500 mp T3, P 36 și se aprobă cu 11 voturi pentru din 11 consilieri prezenți, 

adoptându-se Hotărârea nr. 24 din 31.01.2023  a Consiliului Local al comunei Budila. 

 

Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind atestarea la domeniul privat a 

imobiului teren P672 

Dna secretar general explica faptul ca este vorba de drumul de pe Valea Morii, teren  

aflat langa proprietatea dlui Adi Man. Se intentioneaza a se atesta la domeniul privat al 

Comunei Budila dupa care se va solicita aprobarea inchirierii terenului prin licitatie, intr-o 

sedinta viitoare. 

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de  

Hotărâre privind atestarea la domeniul privat a imobiului teren P672  și se aprobă cu 11 

voturi pentru din 11 consilieri prezenți, adoptându-se Hotărârea nr. 25  din 31.01.2023  a 

Consiliului Local al comunei Budila. 

 

 

- Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind prelungirea mandatului  
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domnului Ambrus Alexandru Mihai, administrator interimar al SC CLB TRANSRUT SRL si 

al SC CLB TRANS SRL 

 Dna secretar general specifica faptul ca la sfarsitul lunii ianuarie va expira mandatului 

dlui Ambrus si se propune prelungirea mandatului pana la scoaterea la concurs a postului. 

Dl Ambrus precizeaza ca pentru interimar se poate prelungi pe 6 luni. 

Dl presedinte de sedinta Farkas propune prelungirea mandatului dlui Ambrus pe 6 luni. 

Dl consilier local Constandin I propune prelungirea mandatului pe un an. 

Dl consilier local Vlad Constantin propune prelungirea pe 2 luni. 

Nemaifiind alte propuneri, se supune la vot propunerea dlui presedinte de sedinta si se 

aproba cu 9 voturi pentru si 2 abtineri (dl consilier local Noaptes Ion, dl consilier local Vlad 

Constantin) din 11 consilieri prezenti, adoptându-se Hotărârea nr. 26   din 31.01.2023  a 

Consiliului Local al comunei Budila privind prelungirea mandatului domnului Ambrus 

Alexandru Mihai, administrator interimar al SC CLB TRANSRUT SRL si al SC CLB 

TRANS SRL. 

 

- Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind privind aprobarea organigramei,  

a statului de funcții si de personal ale SC CLB TRANSRUT SRL, pentru anul 2023 

 Dl Ambrus precizeaza faptul ca organigrama si statul de functii a fost intocmit 

consultandu-se cu auditorul care a constat ca nu sunt prinse in organigrama niste posturi 

obligatorii si care nu sunt nici fizic. Mai mult de jumatate din posturile TESA sunt vacante. In 

cazul in care se va exinde activitatea, se va putea crea o echipa care sa deserveasca domeniul 

public. Acesta considera ca ar fi necesar o persoana care sa stea la sediu si sa poata prelua si 

inregistra reclamatii, adrese, solicitari si care sa fie instruita pe partea de mediu. 

Dl Ambrus mentioneaza ca in organigrama a inclus si Consiliul de Admiistratie -AGA formata 

din minim 3 membri care vor participa la procedura de selectie. Din cei trei membri, unul va 

fi presedintele Consiliului de administratie, unul va fi imputernicit si mandatat pe 4 ani de zile 

sa fie director general. 

 Dna secretar general precizeaza ca trebuie sa se tina cont si daca firma are bani sau nu 

in buget. 

Dl consilier local Dudas J. presunpune ca acest Consiliu de Adminisatie nu va fi remunerate. 

Dl Ambrus este de parere ca AGA va fi remunerata simbolic pana in 1000 lei. Acesta 

precizeaza ca pe partea de servicii externe a externalizat tot ce se poate, fiind mult mai 

convenabil din punct de vedere financiar. 

Dna secretar general da citire urmatoarelor posturi: administrator, dl Ambrus, manager de 

transport dl Ambrus si nu este remunerate conform hotarai de consiliu initiale. Se propune 

marirea salariului 8548 lei brut. 

Dl Ambrus explica faptul ca a propus o majorare de 400 lei net, avandin vederefaptul ca I 

ultimii 6 ani, salariul administratorului nu a fost majorat nici macar odata. 

 

Dl consilier local Vlad Constantin intreaba daca nu este problema daca salariul 

administratorului depaseste salariu viceprimarului. Dl ambrus explica faptul ca in cazul in care 

CLB Transrut era serviciu public, atunci era in subordinea Consiliului Local si aceasta se 

supunea regulilor cu privire la depasirea salariului, dar  fiind un SRL cu capital public, salariile 

sunt determinate de membri AGA. 

Dl consilier local Constantin Vlad este de parere ca dupa 6 luni de activitate, se cereprea repede 

o marire de salariu. 
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Dl presedinte de sedinta intreaba daca se va vota in prezenta sedinta membri AGA, situatia 

maririi salariilor nu se va putea discuta doar cu AGA si I se raspunde ca da. 

Dl consilier local Dudas considera ca ar trebui mai intai facut un budget de venituri si cheltuieli 

si apoi sa se discute de salarii. 

Dl Ambrus propune sa se aprobe salariile celorlalti angajati cu exceptia salariului 

administratorului. 

Dl Primar precizeaza ca trebuie tinut cont de buget in ceea ce priveste marirea salariilor si 

infiintarea de noi posturi. 

Dl Ambrus explica faptul ca posturile nou infiintate vor ramane vacante si precizeaza ca a luat 

masuri de a aduce organigrama intr-o forma legala. 

Dl Primar precizeaza ca ar trebui mai intai ca frma sa aiba venit si numai apoi sa se discute 

despre modificari in organigrama si stat de functii si mentioneaza ca factura lunara de prestari 

servicii de colectare deseuri este foarte mare, iar primaria nu-si permite alte cheltuieli. Dl 

Primar mentioneaza ca factura  pentru serviciile de colectare deseuri este mult mai mare decat 

suma colectata pentru taxa de salubritate de la cetateni. 

Dl Ambrus precizeaza ca factura de la finalul lunii o face in baza cantitatii de deseuri ridicate 

din comuna. 

Dl Primar considera ca nu este nevoie sa se angajeze un secretar pentru ca admiistratorul si 

managerul de transport ar putea acoperi toata treaba. 

Dl consilier local Dudas J este de parere ca ar trebui sa i se ofere dlui administrator un spatiu 

de birou pentru a-si putea desfasura activitatea. 

Dl Viceprimar precizeaza ca i-a propus dlui administrator un spatiu, aflat n curtea primariei, 

langa gradinita. 

Dl consilier local Dudas repeta faptul ca trebuie intocmit bugetului de venituri si cheltuieli 

impreuna cu dl Primar pentru a putea mai apoi discuta de majorari de salariu si angajari de 

personal. 

Dl administrator Ambrus precizeaza ca nu a propus angajare, numai infiintarea de posturi 

vacante si mentioneaza ca a fost intrebat de auditor daca poate asigura permanenta serviciului 

in cazul in care soferul este in concedu medical sau de odihna,iar in organigrama este prevazut 

numai un post de sofer. 

Dl presedinte de sedinta Farkas Gabriel intreaba daca in urma aprobarii de catre Consiliul 

Local a organigramei, va trebui sa se aprobe si angajarea personalului pe posturile vacante, iar 

dl Ambrus ii raspunde ca se vor aproba mai intai de catre Consiliul de Administratie. 

Dl consilier local Dudas propune ca la administrator sa ramana salariul cat a fost. 

Dna secretar general da citire statului de functii si precizeaza ca sunt 4 posturi de lucrator 

salubrizare unde s-a propus 3410 lei brut cu bonuri de masa. 

Dl administrator explica faptul ca este obligat de lege sa majoreze salariile conform salariului 

minim pe economie si a propus salariile lucratorilor peste salariu minim cu 100 lei. 

Dna secretar general precizeaza ca soferul de camion are propus salariul 5128 lei brut. 

Dl Ambrus ia 2500lei net, iar in cazul unei extinderi a serviciului de salubritate, acesta 

considera ca ar trebui un salariu de 3000 lei. 

Dl consilier local Constandin Ioan precizeaza ca fiul sau lucreaza la societatea Comprest si are 

2200 lei salariu net. 

Dl Primar este de parere ca ar trebui sa ramana cat a fost si pana in prezent. 

Dl consilier local Csiki Kalman propune sa ramana cat a fost. 
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Dna secretar general da citire posturilor vacante propuse: sef formatie 4238 lei brut, functionar 

administrativ 4236 lei brut, responsabil mediu 4236 lei brut, sofer camion 5128 lei brut, 3 

membrii CA 1607 lei brut. 

Dna secretar general propune sa sesupuna la vot posturile ocupate, iar posturile vacante sa fie 

aprobate de catre membrii Consiliului de Aministratie. 

Dl consilier local Dudas specifica faptul ca membrii Consiliului local au luat la cunostinta 

posturile vacante, iar in urma aprobarii Bugetului de venituri si cheltuieli, sa fie aprobate si 

aceste posturi. 

Dl Ambrus precizeaza ca daca va incasa in termen de 30 de zile facturile de prestare a 

serviciului, acesta isi va asuma sa incheie un contract de credit cu o banca pentru a achizitiona  

1800 de pubele de colectare deseuri municipale pentru cetatenii comunei Budila si in paralel 

sa sustina lunar platirea sacilor de colectare selectiva. In cazul in care cetatenii vor colecta 

corespunzator, peste 2-3 ani se pot achizitiona pubele pentru colecatre selectiva. 

Dna secretar general intreaba ce masuri se va lua in ceea ce priveste firmele care nu au contract 

si cele care nu vor sa plateasca serviciile de salubritate. 

Dl Ambrus precizeaza ca a venit cu propunerea catre primarie sa nu li se mai elibereze  

autorizatia de functionare pana nu prezinta contractul cu operatorul de salubrizare. 

Dl Primar il intreaba pe dl administrator daca s-au facut demersurile necesare incheierii de 

contracte cu firmele de salubritate, iar dl Ambrus ii raspunde ca a trimis prin posta notificari 

pentru inceierea de contracte de servici de salubritate, a solicitat sprijinul politiei locale si a 

primariei, a mers din poarta in poarta la fiecare societate. Pentru cei care refuza sa incheie 

contract de salubritate, a transmis catre Garda de Mediu care ulterior reprezentantii acesteia au 

venit pe teren sa verifice aceste firme care in ziua respectiva s-au ascuns. 

Dl Ambrus mentioneaza ca a fost chemat de Garda de Mediu pentru a elabora un set de masuri 

si notificari catre aceste societati. 

Dna secretar general precizeaza ca in lege sunt prevazute amenzi pentru cei care refuza sa 

incheie contract cu o firma de salubritate. 

Dl consilier local Dudas specifica faptul ca sunt firme care nu produc gunoi si sunt obligate sa 

plateasca, iar cele care prodc gunoi nu platesc. 

Dl consilier local Constandin Ioan considera ca problema este comunicarea si propune ca intr-

o zi sa fie chemati reprezentantii firmelor de salubritate de pe raza comunei pentru a clarifica 

aceasta comuna. Acesta este nemultumit de faptul ca detine mai multe firme la aceeasi adresa 

la care nu consuma apa si nu produce gunoi, dar  este obligat sa plateasca. 

Dl Ambrus precizeaza ca o sa vina cu o propunere din Planul Judetean de gestionare a 

deseurilor, unde sunt trecute normativele de generare pentru fiecare tip de activitate in partesi 

va propune sa se aprobe taxe pe fiecare domeniu de activitate in parte. Acesta mentioneaza ca 

intenzioneaza ca in acel plan de achizitionare a pubelelor pentru cetateni sa achizitioneze si 

pubele de culoare diferita pentru persoanele juridice de pe raza comunei. 

Se supune la vot propunerile mentionate mai sus: salariile administratorului si soferului de 

camion vor ramane cat au fost pana in prezent si sevor majora salariile muncitorilor conform 

legii plus bonuri de masa. 

 

 

 

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de  

Hotărâre privind privind aprobarea organigramei, a statului de funcții si de personal ale 

SC CLB TRANSRUT SRL, pentru anul 2023 și se aprobă cu 11 voturi pentru din 11 
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consilieri prezenți, adoptându-se Hotărârea nr. 27  din 31.01.2023  a Consiliului Local al 

comunei Budila. 

 

- Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind aprobarea tarifelor pentru  

activitatile specifice prestarii serviciului public de salubrizare de catre SC CLB TRANSRUT 

SRL pentru anul 2023 

 Dna secretar general precizeaza ca este vorba de tarifele pentru persoanele juridice. 

 Dl Ambrus precizeaza ca aceste tarife au fost stabilite conform normativul postat de 

ANRSC in baza OUG 133. Acesta specifica faptul ca ANRSC a spus ca autoritatile publice 

locale nu mai au voie sa plateasca nicio suma de bani pentru serviciile prestate de catre 

operatorul de colectare/ sortare sau depozitare daca nu au tarifele fundamentate conform 

normativelor ANRSC. Totodata, obligatia UAT este sa-si delege tratarea, sortarea prin contract 

de delegare interment de 120 de zile  si obligatia operatorului este sa-si fundamenteze tarifele 

conform formulelor ANRSC , iar in tariful total sa reiasa  din total cat inseamna colectare 

efectiva, cat inseamna transfer catre depozit, cat inseamna depozitarea, sortarea si economia 

circulara. Aceste lucruri trebuie sa se regaseasca ulterior si in factura. Tariful pe metru cub 

pentru deseurile menajere aprobat anul trecut, la baza fundamentarii lui a stat combustibilul, 

salariile si Fin-eco, fara sa fie luat in calcul RCA, procent de mentenanta, servicii SSM si PSI, 

contabilitate, mediu, echipamente de lucru si alte cheltuieli lunare, plus inca o masina in 

administrare. Pentru partea de deseuri reciclabile, trebuie sa ai fundamentate tarifele. Anul 

trecut, tariful a fost 215 lei/mc, iar acum este 240 lei/ mc pentru deseurile municipal. 

Dl consilier local Dudas Jakab propune sa se faca niste afise de informare cu privire la 

reciclarea selective si zilelele de colectare deseuri ca sa stie toata lumea. 

Dl consilier local Constandin Ioan propune ca luna viitoare, in data de 10 a lunii viitoare sa se 

organizeze o sedinta cu toti administratorii firmelor din sat pentru a se discuta de colectarea 

deseurilor. 

Se supune la vot propunerea dlui administrator pentru tariful de 240 lei/mc. 

Dl administrator precizeaza ca ANRSC va inchide societatea daca nu se vor aproba tarifele 

calculate dupa formulele lor de calcul. 

Dl consilier local Farkas Gabriel intreaba daca legea impune tarifele respective, mai are rost 

sa fie aprobata de consiliu local si i se raspunde ca trebuie aprobat de membrii consiliului. 

D Primar afirma ca in urma majorarii taxei de la Fin-eco, toate preturile pentru prestarea 

serviciilor de colectare deseuri sunt afectate. 

Dl administrator precizeaza ca Fin-eco nu mai are voie sa primieasca, conform legii, nici o 

masina care nu a dus sa trateze deseurile si va fi un tarif de tratare a deseurilor. 

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de Hotărâre  

privind aprobarea tarifelor pentru activitatile specifice prestarii serviciului public de 

salubrizare de catre SC CLB TRANSRUT SRL pentru anul 2023 și se aprobă cu 2 

abiteri(dl consilier Noaptes si dl Constandin Ioan) voturi pentru din 11 consilieri prezenți, 

adoptându-se Hotărârea nr. 28  din 31.01.2023  a Consiliului Local al comunei Budila. 

 

- Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind acordarea unui mandat special  

catre ADI ISO MEDIU in vederea delegarii gestiunii activitatii de sortare si tratare a deseurilor 

Dl administrator Ambrus Alexandru precizeaza faptul ca fiecare comuna din judet are  

obligatia sa isi delege tratarea si sortarea deseurilor. 

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de  



 12 

Hotărâre privind acordarea unui mandat special catre ADI ISO MEDIU in vederea 

delegarii gestiunii activitatii de sortare si tratare a deseurilor și se aprobă cu 11 voturi 

pentru din 11 consilieri prezenți, adoptându-se Hotărârea nr. 29  din 31.01.2023  a Consiliului 

Local al comunei Budila. 

 

- Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind aprobarea statutului actualizat  

Al AGENȚIEI METROPOLITANE PENTRU DEZVOLTARE DURABILĂ BRAȘOV 

pentru Zona Metropolitana Brasov 

Dna secretar general specifica faptul ca Agentia Metropolitana pentru Dezvoltare  

Durabila isi actualizeaza statutul cu noile prevederi legislative. 

Dl Primar este de parere ca ar trebui ca UAT Budila sa iasa din aceasta asociatie pentru  

ca nu ajuta comuna. 

Dna secretar general precizeaza ca se va interesa cu privire la conditiile de iesire din aceasta 

asociatie. 

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de Hotărâre  

privind aprobarea statutului actualizat al AGENȚIEI METROPOLITANE PENTRU 

DEZVOLTARE DURABILĂ BRAȘOV pentru Zona Metropolitana Brasov și se aprobă 

cu 10 voturi pentru si 1 abtinere (dl consilier local Constandin Ioan) din 11 consilieri prezenți, 

adoptându-se Hotărârea nr.  30 din 31.01.2023  a Consiliului Local al comunei Budila. 

 

Probleme diverse 

 

- Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind  privind numirea reprezentantilor 

din Consiliul Local Budila in Adunarea Generala a Asociatiilor la SC CLB TRANSRUT SRL  

Dl consilier local Dudas Jakab propune 3 persoane.  

Dl consilier local Constandin Ioan propune 4 persoane. 

Se supune la vot propunerea dlui Dudas si se aproba cu 9 voturi pentru si 2 voturi  impotriva( 

dl consilier Noaptesi si dl consilier Constandin). 

Dl consilier local Dudas il propune pe dl consilier Csiki Kalman, Ganea Florentin, Vlad 

Constantin.  

Se supune la vot si se aproba cu 10 voturi pentru si 1 abtinere (dl Constandin Ioan). 

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de Hotărâre  

privind numirea reprezentantilor din Consiliul Local Budila in Adunarea Generala a 

Asociatiilor la SC CLB TRANSRUT SRL  și se aprobă cu 11 voturi pentru din 11 consilieri 

prezenți, adoptându-se Hotărârea nr. 31  din 31.01.2023  a Consiliului Local al comunei 

Budila. 

 

- Se trece la prezentarea Proiectului de hotarare privind confirmarea aportului la capitalul SC  

CLB TRANSRUT SRL  

Dna secretar general Benia Alexandra da citire proiectului de hotarare privind  

confirmarea aportului la capitalul CLB Transrut SRL care s-a aprobat prin HCL 13 si 2018 

privind rectificarea bugetului local si explica faptul ca s-a dat firmei de salubritate 250.000 lei, 

Din cauza faptului ca acea hotarare este denumita hotarare de rectificare a bugetului local, 

Registrul Comertului nu o ia in considerare si va trebui confirmat aportul la capital prin 

hotarrae de cosiliu local. 

Nemaifiind alte discutii, dl. presedinte de sedință supune la vot Proiectul de Hotărâre  
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privind confirmarea aportului la capitalul SC CLB TRANSRUT SRL și se aprobă cu 11 

voturi pentru din 11 consilieri prezenți, adoptându-se Hotărârea nr.  32  din 31.01.2023  a 

Consiliului Local al comunei Budila. 

 

- Dl Viceprimar precizeaza faptul ca a organizat o intalnire cu medicii de familie,  

medicul dentist si reprezentanti ai Farmacom si s-a propus construirea unui sopron pentru 

lemne. 

Dl Primar mentioneaza ca intentioneaza sa mute medicii de familie in cladirea Delinus 

si considera ca nu are rost sa se construiasca sopron. 

Se discuta despre conditiile proaste in care sunt tinuti pacientii la Dispensar. 

 

-Cerere depusa de dr Ciocea Dumitru prin care solicita scutirea de la taxa de apa 

deoarece acesta nu o foloseste, avand doar munca de teren si precizeaza ca este de acord sa se 

puna ceas pentru consumul de apa. 

Dl Csiki si dl Dudas sunt de parere ca un cabinet veterinar nu poate sa functioneze fara 

apa curenta 

Dna secretar general precizeaza ca se va crea precedent. 

Membrii consiliului local nu sunt de acord cu solicitarea dlui Dr Ciocea. 

 

-Solicitare DGASPC Brasov pentru asigurare transport a 30 de copii cu dizabilitati de 

pe raza comunei  la Centru de recuperare Sacele-Bradet. 

Dl Primar propune ca primaria sa deconteze transportul si doreste sa accese fonduri 

pentru achizitionare microbuz. 

Membrii consiliului local sunt de acord ca institutia sa plateasca combustibilul. 

 

-Dl Furtuna Sorin solicita aprobarea cumpararii imobilului situat la nr 6 pe care il 

foloseste in chirie. 

Dna secretar general precizeaza ca in cazul in care se va hotara ca acest imobil sa fie 

vandut va trebui sa se faca licitatie. 

Dl Csiki precizeaza ca va trebui chemat un expert care sa evalueze imobilul. 

Membrii consiliului local decid sa respinga cererea dlui Furtuna pentru ca nu se poate 

vinde direct si se supune la vot cine este de acord pentru vanzarea imobilului, prin licitatie. Se 

aproba cu 10 voturi pentru si 1 vot impotriva ( dl Noaptes). –Acord de principiu 

 

        Nemaifiind alte probleme, președintele de ședință, declară ședință închisă.  

        Fac precizarea că s-au discutat punctele de pe ordinea zi și au fost adoptate hotărâri în acest 

sens.  

         Față de aspectele prezentate mai sus, am încheiat prezentul proces-verbal într-un singur 

exemplar. 

 

 

      Președinte de ședință,                                          Secretarul general al comunei Budila, 

       Farkas Stefan Gabriel                                                         Benia Alexandra Aveluța 

 

 

Președinte de ședință,                                          Secretarul general al comunei Budila, 

       Csiki Kalman                                                        Benia Alexandra Aveluța 
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